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Inwestycje 2019
Radni na wniosek burmistrza 
uchwalili budżet miasta na 2019 rok. 
Jakie inwestycje 
się w nim znalazły? czytaj str. 7

STARE MIASTO
BĘDZIE ODNOWIONE

BEZPŁATNY MIESIĘCZNIK NR 1(75)  STYCZEŃ 2019 R. 

Od pracowników 
oczekuję pracowitości 
i sumienności

czytaj str. 7
- mówi burmistrz
Wojciech Wilk

Co robić w ferie?
Prezentujemy program kraśnickich 
placówek na czas zimowego wypoczynku

czytaj str. 8,9,10
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 wYdarzEnIa 

Kolejny reKord WielKiej 
Orkiestry w kraśniku
Pomaganie jest dziecinnie proste. To hasło  przyświecało 27. finałowi  wielkiej Orkiestry świątecznej Pomocy. Orkiestra tradycyjnie  nie 
ominęła naszego miasta. 

Kraśnicki sztab WOŚP zorganizował na dzień finału, 13 stycznia, szereg różnorakich imprez. Były  koncerty, licytacje, tort i nietypowe "światełko 
do nieba".  Przez cały dzień na ulicach Kraśnika można było spotkać wolontariuszy, którzy do orkiestrowych puszek zbierali pieniądze. Byli to prze-
ważnie młodzi ludzie, ale kwestował też m.in. burmistrz Wojciech Wilk czy radny Paweł Kurek. Od 16.00 na scenie w CKiP rozpoczęły się koncer-
ty, pomiędzy którymi Jacek Michalczyk i Paweł Cholewiński prowadzili licytacje WOŚP-owych gadżetów i voucherów oferowanych przez darczyń-
ców. Chętnych nie brakowało, dzięki czemu do puszki trafiło kolejnych kilka tysięcy zł.  Kwestowano również nad zalewem gdzie Kraśnicki Klub 
Morsów  specjalnie na ten dzień przygotował edycję zimowej kąpieli oraz na hali im. Arkadiusza Gołasia podczas  turnieju halowej piłki nożnej ju-
niorów rozgrywanego z okazji 27. finału.  Dzień kończyło Światełko do Nieba, ale w tym roku  zamiast fajerwerków, próbowano wypuszczać lampio-
ny. Pogoda nie była sprzyjająca dla tego typu atrakcji. Ostatecznie tylko kilkanaście z nich uniosło się górę, podobnie jak balony napełnione helem. 
Po "światełku" organizatorzy zaprosili wszystkich na  specjalny tort przygotowany przez panią Urszulę Barbarę Mazur. W związku ze śmiercią Prezy-
denta Gdańska Pawła Adamowicza we wtorek 15.01 zorganizowano przed CKiP specjalne Światełko do Nieba.

Po podsumowaniu wszystkich datków okazało się, że mieszkańcy Kraśnika pobili swój rekord hojności. Kraśnicki sztab zebrał 55424,50 zł. 
Wszystkim darczyńcom w imieniu wolontariuszy dziękujemy. 
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Umowę podpisali mar-
szałek województwa lubel-
skiego Jarosław Stawiarski 
oraz burmistrz Kraśnika 
Wojciech Wilk: – Koncep-
cja rewitalizacji starej czę-
ści miasta powstała w 2017 
r. Dotyczy trzech miejsc: za-
bytkowej kamienicy na ul. 
Kościuszki 26, ronda Żoł-
nierzy Wyklętych oraz ryn-
ku starego miasta. Zapla-
nowane w poprzedniej ka-
dencji działania mają oży-
wić i zmodernizować naj-
starszą część miasta – wyja-
śnia burmistrz Wilk.   

Projekt obejmuje prze-
budowę i rozbudowę ka-
mienicy na ul. Kościusz-
ki 26 z przeznaczeniem na 
cele społeczne, kulturowe 
i gospodarcze wraz z zago-
spodarowaniem otocze-
nia wokół budynku w po-
staci nasadzeń zieleni i wy-
miany kostki oraz budowy 
schodów w kierunku am-
fiteatru. Będą tam mieścić 
się m.in. izba pamięci, sale 
wielofunkcyjne i dydak-
tyczne z mobilną sceną, fi-
lia Miejskiej Biblioteki Pu-
blicznej, kawiarnia, gabi-
nety lekarskie. Obok gene-
ralnego remontu kamieni-
cy zostanie również dobu-
dowany nowoczesny budy-
nek od strony amfiteatru. 

Kolejnym zadaniem 
będzie przebudowa Pla-
cu Wolności (rynek stare-
go miasta), czyli przywró-
cenie temu miejscu funk-
cji reprezentacyjnej i spo-
łecznej poprzez przebudo-
wę ulic bocznych, wyrów-
nanie płyty rynku, wymia-
nę części nawierzchni pły-
ty, nasadzenia zieleni i bu-
dowę fontanny. 

W ramach projektu 
przebudowane zostanie 
także Rondo Żołnierzy Wy-
klętych (okolice ul. Mosto-
wej), gdzie powstanie cen-
trum przesiadkowe komu-
nikacji publicznej zapew-
niające obsługę autobusów 
miejskich, busów, komu-
nikacji międzymiastowej, 
taksówek oraz transportu 
rowerowego (m. in. wiaty 
przystankowe, samoobsłu-
gowa stacja naprawy rowe-
rów, punkt informacji tu-
rystycznej, toalety publicz-
ne, parking rowerowy). Re-
witalizacja obejmie także 
pobliski skwer miejski, po-
przez m.in. wykonanie no-
wych nasadzeń krzewów, 
drzew i kwiatów, budowę  
placu zabaw z altaną, siłow-
ni plenerowej, skate parku 
z rampą, elementów małej 
architektury, zdroju wody 
pitnej itp. 

18 stycznia w Urzędzie Marszałkowskim 
w Lublinie została podpisana umowa 
o dofinansowaniu projektu Rewitalizacja Miasta 
Kraśnik. Kwota dofinansowania ze środków 
unijnych i budżetu państwa wynosi 11 mln zł. 
Wartość całego przedsięwzięcia to ponad 18 mln zł. 
Zadania przewidziane w projekcie powinny zostać 
zrealizowane do końca 2020 r. 

Rewitalizacja 
Miasta Kraśnik

  Tak ma wyglądać odnowione w ramach rewitalizacji Miasta Kraśnik Rondo Żołnierzy 
Wyklętych. 

 Oprócz odnowienia kamienicy przy ul. Kościuszki 26, tuż za nią powstanie nowy budynek, 
który będzie służył mieszkańcom.
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Rodzina państwa  B.  po 
świątecznym wypoczynku i 
pobycie w  rodzinnym Kra-
śniku, wracała  do Mona-
chium, gdzie od dłuższego 
już czasu  mieszkała i pra-
cowała. Aby dojechać do 
nowego domu, wyruszy-
li z Kraśnika nad ranem 6 
stycznia. Niestety, po uje-
chaniu około 50 kilome-
trów doszło do tragicznego 
wypadku. W Domostawie, 
na drodze pomiędzy Jano-
wem Lubelskim i Niskiem,  
na zakręcie  kierowca tira 
stracił panowanie nad po-
jazdem i wpadł w poślizg, 
a w jego efekcie naczepa  
ustawiła się w poprzek dro-

gi. Kierujący osobowym 
hundayem jadącym w kie-
runku Rzeszowa nie miał 
żadnych szans na reakcję. 
Auto wbiło się w naczepę. 
Kierowca 44-letni Grze-
gorz B. zginął na miejscu, 
jego żona 39-letnia Anna 
B. zmarła w szpitalu na sku-
tek odniesionych obrażeń. 
Dzieci zostały przewiezio-
ne do szpitala, ale nie od-
niosły one poważniejszych 
obrażeń.  Pogrzeb małżon-
ków odbył się 12 stycznia, 
a mszę świętą pogrzebową 
odprawiono w kościele pw 
Matki Bożej Bolesnej. 

Tragiczny wypadek koło Niska

Zginęło 
małżeństwo 
Z KraśniKa

Pod koniec 2018 
roku rada nadzorcza 
Spółdzielni 
Mieszkaniowej 
„Pomoc”ogłosiła  
i  rozstrzygnęła konkurs 
na prezesa spółdzielni. 
na stanowisko  
to wybrany został 
kraśniczanin Piotr 
Szumny.

SM „Pomoc” to druga 
co do wielkości kraśnicka 
spółdzielnia mieszkaniowa 
mająca pod swoją admini-
stracją i zarządem 39 bu-
dynków z 1983 lokalami 
mieszkalnymi.  Konkurs 
został ogłoszony w związ-
ku ze śmiercią w sierpniu 
2018 roku Stanisława Bie-
lenia, który szefował  spół-
dzielni przez 27 lat, od 
1991 roku. 

Chętnych do objęcia 
funkcji prezesa  nie brako-
wało. Swoje oferty zgłosiło 
aż 10 kandydatów. Rada 

Nadzorcza wybrała spo-
śród nich Piotra Szumne-
go,  który od 2007 roku peł-
nił funkcję głównego księ-
gowego w SM „Pomoc”.  
Nowy prezes ma 42 lata. 
Jest absolwentem wydziału 
prawa i administracji oraz 
wydziału ekonomicznego 
lubelskiego UMCS. 

Nowy prezes powiedział 
„Głosowi Kraśnickiemu” 
jakie najważniejsze zadania 
przed nim stoją:

- Najważniejszym celem 
jest obniżanie kosztów eks-
ploatacji. Przede wszystkim 
musimy dokończyć proces ter-
momodernizacji naszych bu-
dynków, bo jest jeszcze w 
tym temacie wiele do zrobie-
nia. Ocieplone mamy niemal 
wszystkie bloki, ale część jest 
jeszcze wykonana technologia-
mi, które nie przystają do dzi-
siejszych wymogów. Będziemy 
chcieli na te zadania śmielej 
sięgnąć po źródła zewnętrz-
ne, choć możliwości te są moc-
no ograniczone. Na pewno 
będziemy chcieli rozwiązać 

 KadrY 

Piotr szumny prezesem sm „Pomoc”

problemy z parkowaniem na 
osiedlach, co spędza sen z po-
wiek wielu mieszkańcom. Być 
może uda się wygospodaro-
wać miejsca na ten cel. Chce-
my sukcesywnie poprawiać in-
frastrukturę i wygląd osiedli. 
To ważniejsze zadania na te-
raz, a w dalszej przyszłości bę-
dziemy chcieli powiększać na-
sze zasoby mieszkaniowe. Li-
czymy też na nowe otwarcie i 
współpracę z nowymi władza-
mi miasta – powiedział pre-
zes Szumny.

12 stycznia, członko-
wie 16 drużyn złożonych 
z uczniów szkół podsta-
wowych, wzięli udział w 
konkursie robotycznym 
FIRST LEGO League. Tur-
niej współorganizowali 
ich starsi koledzy z druży-
ny Spice Gears Team z Ze-
społu Szkół Nr 3 w Kraśni-
ku. To właśnie w tej szko-
le  odbył się konkurs. Dru-
żyny miały za zadanie wy-
budować wcześniej robo-
ta zdolnego funkcjonować 
w przestrzeni kosmicznej.  
Uczestnicy konkurowali 

ze sobą w czterech katego-
riach: praca robota, kon-
strukcja robota, praca gru-
powa oraz projekt badaw-
czy. Spośród kilkunastu 
drużyn z Podkarpacia, Ślą-
ska oraz  z Kraśnika, Lubli-
na, Liśnika Dużego, Księ-
żomierzy, Gościeradowa i 
Stróży najlepsze były  Robo 
Team z Lublina oraz  Scor-
pions ze Stróży. I to one 
pojadą  9 lutego  na półfi-
nał zawodów Lego na Wę-
gry do Miszkolca. Imprezę 
wsparło Miasto Kraśnik.

 wYdarzEnIa

w KraśniKu 
odKrywali życie 
i Podróżowanie 
w Kosmosie

Kraśniczanka tak pięknie 
wykonała piosenkę 
Phila Collinsa „against 
all Odds”, że wszyscy 
trenerzy odwrócili swoje 
fotele i każdy z nich 
widział Julkę w swojej 
drużynie. Ostatecznie 
wybrała Cleo.

Z początkiem tego roku 
ruszyła 2. edycja  progra-
mu The Voice of Kids wzo-
rowana na dorosłym The 
Voice of Poland. Uczest-
nikami programu są dzie-
ci w wieku 8-15 lat. Pierw-
szym etapem programu są 
„przesłuchania w ciemno”. 
Wykonawcy mają swoim 
śpiewem nakłonić juro-
rów, którzy ich nie widzą, 
do odwrócenia swoich fo-
teli, a jeśli te się odwrócą, 
to śpiewający wybierają tre-
nera, z którym chcą współ-
pracować.W  telewizyjnym  
talent show mamy swo-
ją reprezentantkę - Julię 
Chmielarską. W sobotę 12 
stycznia wyemitowano w 
programie 2 TVP odcinek 

z udziałem naszej wokalist-
ki. Jej występ spodobał się 
wszystkim trenerom, któ-
rzy zapraszali  Julię do swo-
ich drużyn. 

- Masz tak potężny wokal, 
ile ty masz lat? Moja droga ja 
widzę, że uwielbiasz te same 
klimaty co ja, więc zapraszam 
cię serdecznie do siebie – za-
chęcała Cleo.

Pozostali jurorzy także 
mocno walczyli o kraśni-
czankę, ale ta mogła wy-
brać tylko jedną z dróg i 
wskazała na Cleo. To w ra-
mach jej drużyny będziemy 
mogli zobaczyć Julię na eta-

pie bitew w The Voice of 
Kids. Program emitowa-
ny jest w soboty o 20.05 w 
drugim programie TVP.

Julia Chmielarska to 
podopieczna instrukto-
ra Pawła Cieliczki. Wie-
lokrotnie reprezentowała 
miasto na kunkursach mu-
zycznych. Zdobyła m.in. 
Grand Prix Zjazdu Mło-
dych Gwiazd w Szczecinie. 
Występowała również w 
polskich eliminacjach  do 
Eurowizji Kids. 

Julia chmielarsKa 
wystąPi  
w the Voice of Kids

 �Kraśniczankę będzie można oglądać w jednym z następnych 
odcinków muzycznego show TVP2.  �zawody młodych twórców robotów wsparło Miasto 

Kraśnik.



str. 5 ŻYCIE KraśnIKa Nr 1 (76) styczeń 2019

Kraśnicki magistrat 
posiada obecnie nową 
strukturę organizacyjną 
dostosowaną do 
potrzeb i oczekiwań 
mieszkańców. Ma ona 
ułatwić sprawniejszą 
obsługę interesantów 
oraz skuteczniejszą 
realizację obowiązków, 
które spoczywają na 
samorządzie miejskim. 

- Oczekuję od wszystkich 
urzędników pełnego zaanga-
żowania w wykonywanie obo-
wiązków i kreatywności - wy-
jaśnia burmistrz Wojciech 
Wilk. - Ważne, aby potra-
fili sumiennie pracować dla 
mieszkańców Kraśnika.     

Wojciech Wilk objął 
urząd 21 listopada i po-
stanowił tak zorganizować 
pracę magistratu, aby jego 
funkcjonowanie było jak 
najbardziej efektywne: - 
Nowa struktura organiza-
cyjna oznacza konieczność 
pewnych zmian kadro-
wych, ale nie chodzi zwol-
nienia, tylko o optymalny 
dobór pracowników pod 
kątem zakresu obowiąz-
ków. Organizujemy pracę 
urzędników tak, aby magi-
strat funkcjonował spraw-
nie i mieszkańcy byli zado-
woleni z obsługi. Dlatego 
kilka osób otrzymało pro-
pozycję pracy na innych 
stanowiskach niż dotych-
czas. 

Dla porównania dodaj-
my, że stan zatrudnienia w 
Urzędzie Miasta Kraśnik 
na dzień 30.11.2010 r. wy-
nosił 116 osób, w tym Straż 
Miejska - 14 osób oraz sta-
nowiska pomocnicze i go-
spodarcze – 13 osób. 

Osiem lat później, ale 
jeszcze przed objęciem sta-
nowiska przez Wojciecha 
Wilka, stan zatrudnienia 
wynosił już 149 osób, w 
tym Straż Miejska - 12 osób 
oraz stanowiska pomocni-
cze i gospodarcze – aż 21 
osób. 

W okresie od paździer-
nika do listopada ub.r., za-
nim Wojciech Wilk wygrał 
wybory, na podstawie ogło-
szonych wcześniej konkur-
sów zawarto w Urzędzie 

umowy na czas nieokre-
ślony z 11 osobami, któ-
re jednocześnie zwolnio-
no z półrocznego obowiąz-
ku odbycia służby przygo-
towawczej. Dzięki temu ta-
kie umowy mogły zostać za-
warte.  

W najbliższym czasie 
przeprowadzone zostaną 
audyty finansowe i rzeczo-
we w Urzędzie, jednost-
kach podległych i spół-
kach. W styczniu br. do-
szło także do zmian w Ra-
dzie Nadzorczej KPWiK, 
największej miejskiej spół-
ki. Nowymi członkami 
Rady są: Hubert Trukan, 
Łukasz Janik i Agnieszka 
Bebel. Natomiast do Rady 
Nadzorczej MPK powoła-
no Leszka Zdybickiego.

Drugiego zastępcy 
nie będzie
Jedną z najważniejszych 

decyzji podjętych przez 
Wojciecha Wilka była re-
zygnacja z powołania II za-
stępcy, który dotychczas 
odpowiadał za miejską 
oświatę oraz sport  i kul-
turę. Obecnie obowiąz-
ki te spoczywają na burmi-
strzu, a Wydziałem Edu-
kacji, Kultury, Sportu i 
Spraw Społecznych kieruje 
były lubelski kurator oświa-
ty Krzysztof Babisz, który 
obok dużego doświadcze-
nia zawodowego i wiedzy w 
dziedzinie edukacji szkol-
nej jest również doświad-
czonym samorządowcem. 
Był on wiceburmistrzem, 
wicestarostą, a obecnie 
sprawuje mandat radnego 
Sejmiku Województwa Lu-
belskiego. 

W skład tego Wydzia-
łu wchodzą trzy referaty: 
Referat Edukacji, Referat 
Kultury i Sportu oraz Re-
ferat Spraw Społecznych 
i Partycypacji Społecznej. 
Ponadto burmistrzowi 
Wojciechowi Wilkowi bez-
pośrednio podlegają m.in.: 
Biuro Promocji, Biuro Ob-
sługi Inwestorów, Biuro 
Prawne i Nadzoru Właści-
cielskiego, Biuro Funduszy 
Zewnętrznych i Zamówień 
Publicznych. 

Zastępca Burmistrza 
sprawuje bezpośredni nad-
zór nad wydziałami i refera-

tami gospodarczymi. Są to: 
Wydział Inwestycji i Roz-
woju, Wydział Gospodar-
ki Komunalnej i Ochrony 
Środowiska, Wydział Pla-
nowania Przestrzennego i 
Gospodarki Nieruchomo-
ściami, Biuro Informaty-
ki i Telekomunikacji, a tak-
że Straż Miejska. Funkcję 
Zastępcy Burmistrza peł-
ni Piotr Janczarek, który 
również ma duże doświad-
czenie jako samorządowiec 

 UrząD MIasta 

Zmiany organiZacyjne
w magistracie

W grudniu nastąpiły 
pierwsze  zmiany  w Radzie 
Miasta Kraśnik. Piotr Jan-
czarek dotychczasowy rad-
ny, pod koniec listopada 
został powołany  przez bur-
mistrza Wojciecha Wil-
ka na  jego zastępcę.  Obję-
cie funkcji wiceburmistrza 
wiązało się z koniecznością 
rezygnacji z mandatu rad-
nego.  Propozycja wejścia 
do Rady Miasta skierowa-
na została w tej sytuacji do 
kolejnej osoby, jeżeli cho-
dzi o liczbę uzyskanych gło-
sów podczas październi-
kowych wyborów, z listy 
komitetu Porozumienie i 
Rozwój w okręgu nr 3, czy-
li Wioletty Wilkos. Nowa 
radna ślubowanie złożyła i 
objęła mandat podczas se-
sji Rady Miasta Kraśnik 28 
grudnia 2018 r.

W kraśnickiej radzie po-
zostaje jeszcze jeden wakat, 
ponieważ swojego manda-
tu nie objął Krzysztof Sta-
ruch, który został starostą 
kraśnickim. Jego mandat 
też został już wygaszony, 
ale do jego następcy, Mar-

Wioletta Wilkos nową radną

i osoba zarządzająca. Przez 
wiele lat pracował na kie-
rowniczych stanowiskach 
w Urzędzie Gminy Kra-
śnik i Urzędzie Marszał-
kowskim w Lublinie. Przez 
dwie kadencje pełnił tak-
że mandat radnego Rady 
Powiatu w Kraśniku. Wy-
działem Inwestycji i Roz-
woju kieruje były wicebur-
mistrz Dariusz Lisek, któ-
ry wygrał konkurs na to sta-
nowisko. 

Natomiast sprawy orga-
nizacyjne, administracyj-
ne i obywatelskie podlega-
ją bezpośrednio Sekretarzo-
wi Miasta. Na to stanowi-
sko została powołana Gra-
żyna Lejwoda-Ćwik, która 
przez dwie kadencje praco-
wała jako Sekretarz Gminy 
Zakrzówek, a poprzednio 
przez 13 lat w Urzędzie Mia-
sta Kraśnik m.in. na stano-
wisku kierownika Referatu 
Kontroli Wewnętrznej. 

ka Kowalskiego, oficjalne 
powiadomienie komisarza 
wyborczego – zaproszenie 
do objęcia mandatu - wpły-
nęło dopiero na począt-
ku tego roku. Nowy radny 
ślubowanie złoży więc na 
styczniowej sesji.
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W roku 1963 rozpoczę-
to porządkowanie dwu-
hektarowego terenu przy 
ulicy Bieruta w Kraśniku 
(obecnie Sikorskiego). Zni-
welowano ziemię, zasadzo-
no drzewa, wytyczono alej-
ki i trawniki. Prace zakoń-
czono na początku roku 
1964. Skwerowi nada-
no imię w nawiązaniu do 
przypadającego jubileuszu 
XX-lecia PRL. W central-
nej jego części zaplanowa-
no ustawienie potężnego 
głazu, mającego stanowić 
główny element pomni-
ka XX-lecia PRL. Inicjaty-
wa budowy pomnika wy-
płynęła z Komitetu Zakła-
dowego PZPR Kraśnickiej 
Fabryki Wyrobów Metalo-
wych. Pracownicy zakładu, 
głównie wydziału kuźni, zo-
bowiązali się w czynie spo-
łecznym wydobyć głaz leżą-
cy blisko granicy ówczesne-
go Kraśnika Fabrycznego, 
w niszy ziemnej, w lesie na-
leżącym do Tadeusza Gru-
chalskiego, zamieszkałego 
w Urzędowie. Kamień był 
dobrze znany kraśnicza-
nom, stanowił pewnego 
rodzaju atrakcję, wykorzy-
stywano go m.in. jako „tło” 
sesji zdjęciowych.

Morenowy głaz narzu-
towy o wymiarach ok. 8-9 
m, ważący ponad 37 ton, 
przyniesiony został na te-
ren Polski wiele tysięcy lat 
temu przez lodowiec z ob-
szaru Skandynawii. Jest to 
jeden z największych oka-
zów na Lubelszczyźnie. Ste-
fan Barcikowski, znany w 
Kraśniku Fabrycznym en-
tuzjasta turystyki pieszej i 
nauczyciel geografii, w usy-
tuowanej nieopodal miej-
sca „spoczynku” narzutow-
ca Szkole Podstawowej nr 
1 (dziś PSP nr 5), często or-
ganizował lekcje poglądo-
we na temat epoki lodow-
cowej.

Prace w celu wydobycia 
elementu przyszłego po-
mnika z ziemi rozpoczęto 
na przełomie roku 1963 i 
1964. Mimo mrozów, co-
dziennie rano – przed dru-
gą zmianą, a także po połu-
dniu, stawiało się kilkuna-
stu ludzi, by zrealizować za-
danie.

W marcu 1964 roku, 
przez trzy dni, setki miesz-
kańców Kraśnika Fabrycz-
nego obserwowały trans-
port kolosa. Za przewie-

Historia pomnika z kamienia
zienie odpowiedzialni byli 
żołnierze z Lublina. Wy-
korzystano w tym celu spe-
cjalne płozy i stalową płytę. 
Głaz holował ciągnik woj-
skowy.

Powstanie pomnika 
opóźniało się jednak. W 
wydaniu z 15 sierpnia 1964 
roku gazety zakładowej „Ży-
cie KFWM” stawiano pyta-
nie: „Kiedy zostanie odsło-
nięty pomnik?”. Opóźnie-
nia wynikały m.in. z faktu, 
że pomnikowi nadawano 
kształt bez wykorzystania 
specjalistycznego sprzętu, 
młotkiem oraz dłutem i wy-
konywano to w czynie spo-
łecznym. W trakcie tych 
prac dla kamienia stwo-
rzono cokół i umieszczo-
no na nim tablicę z brązu, 
na której umieszczono na-
pis: „PAMIĘCI POMOR-
DOWANYCH PRZEZ FA-
SZYSTÓW HITLEROW-
SKICH W LATACH 
1940-1944. W XX ROCZ-
NICĘ PRL SPOŁECZEŃ-
STWO POWIATU KRA-
ŚNICKIEGO. KRAŚNIK 
FABR. 1964 R.” 

Tajemnice obelisku 
Z każdym skupiskiem 

ludzkim wiążą się histo-
rie, których nikt w odpo-
wiednim czasie nie spisał. 
Utrwalone tylko w pamię-
ci osób będących świad-
kami wydarzeń, przekazy-
wane ustnie, nie mogą zo-
stać uznane za fakty histo-
ryczne. Tak jest w przypad-
ku kamienia, który stano-
wi główny element pomni-
ka w parku przy ulicy Si-
korskiego, o którym krą-
żą różne legendy i opowia-
dania. Najtrudniejszym do 
potwierdzenia faktem jest 
to, że - jakoby - w 1915 r. 
Wódz Legionów Polskich 
Józef Piłsudski miał swój 
punkt dowodzenia przy ka-
mieniu.

Kolejny przekaz słowny 
mówi, że w okresie między-
wojennym pobyt Marszał-
ka był kultywowany patrio-
tycznymi uroczystościami i 
w dniu imienin Naczelne-
go Wodza składano przy 
kamieniu kwiaty.

Prawdą jest, że 14 lipca 
1915 r. Józef Piłsudski był 
w Urzędowie i kwaterował 
w domu Aleksandra Go-
lińskiego, wielkiego pa-
trioty i wybitnego działacza 
społecznego. Jaki to mia-

ło związek z kamieniem, 
trudno jednoznacznie po-
wiedzieć. Faktem jest też, 
że przez wiele lat po woj-
nie mówiono w Kraśniku, 
gdzie przeniosło się z Urzę-
dowa wiele osób, o „kamie-
niu Józefa Piłsudskiego”, 
tworzącym pomnik na te-
renie skweru XX-lecia.

Przed wojną, w miejscu 
naturalnego „spoczynku” 
kamienia, czczono nie tyl-
ko pamięć J. Piłsudskiego. 
Nauczyciele okolicznych 
szkół organizowali przy gła-
zie lekcje poglądowe, szcze-
gólne dla uczniów „Urzę-
dowskiej Jagiellonki”. Tu 
młodzież „Strzelca”, harce-
rze, członkowie innych or-
ganizacji odbywali także 
swoje zbiórki, odprawy i 
składali przysięgi.

Są też inne, powiedzmy 
bardziej namacalne, ślady 
ciekawej historii kamienia.

W numerach 2 i 3 czaso-
pisma Kraśnickiego Towa-
rzystwa Regionalnego „Re-
gionalista” ukazały się ar-
tykuły Jana Bartosiewicza 
„Ślady na kamieniu” i „Ka-
mień jest cierpliwy”. Oba 
dotyczyły wielkiego kamie-
nia polodowcowego. Oto 
ustalenia i opis autorstwa 
Jana Bartosiewicza:

„Najstarszym widocznym 
śladem są ryty w górnej par-
tii obiektu od strony południo-
wo-zachodniej. Są one mało 
czytelne i dopiero na zdję-
ciach wyraźnie można odczy-
tać kształt głowy zwierzęcia. 
Hipotetycznie zakładam, że 
jest to głowa konia, najstar-
szego i najlepszego przyjacie-

la człowieka. Równie dobrze 
może to być głowa jelenia, ło-
sia lub innego zwierzęcia o po-
dobnym kształcie głowy.

Pobieżne analizy nie dają 
pewnej odpowiedzi. Brak jest 
również możliwości określe-
nia czasu, w jakim te wcięcia 
powstały. Jedynie na podsta-
wie erozyjnej niwelacji rytu 
można twierdzić, że jest to 
bardzo stary rysunek, wyko-
nany narzędziem nie pozwa-
lającym uzyskać głębokich 
efektów. Można przypuszczać 
z dużym prawdopodobień-
stwem, że wykonano go krze-
mieniem lub równie twardym 
przedmiotem.

Po stronie północno-
wschodniej, u dołu drugi ry-
sunek wykuty w granicie. W 
prostokątnym obramowaniu 
znajdują się wyraźnie czytel-
ne elementy zagłębień uformo-
wane w kształt hitlerowskiego 
orła z poziomo rozpostartymi 
skrzydłami oraz w dolnej par-
tii koło, w którym zazwyczaj 
była swastyka, tu mało wi-
doczna. W części dolnej tła 
w obramowaniu jest najlepiej 
czytelna data 1940, poprze-
dzona nieczytelnym napisem. 
Z uzyskanych informacji wie-
my, że wówczas, gdy kamień 
był jeszcze w lesie, napisy i 
znaki na obramowaniu były 
znacznie wyraźniejsze, ale 
kiedy zdecydowano o tym, że 
kamień będzie nośnikiem no-
wych treści i usytuowano go w 
obecnym miejscu, robotnikom 
polecono, aby młotkiem zbi-
li relief. Robotnicy wykonali 
swoją pracę niezbyt dokładnie 
i ślady zostały. Kto w 1940 r. 
dokonał tego „dzieła” i z czy-

jego polecenia, można tylko 
snuć domysły. Osiedle przyfa-
bryczne Dąbrowa Bór od po-
czątku okupacji zamieszkane 
było przez niemiecki personel 
administracyjny i techniczny 
zarządzający fabryką. Na tym 
terenie były również junackie 
obozy pracy, których dozorcy 
mieszkali na tym osiedlu (ży-
dowskie obozy pracy powstały 
nieco później). Prawdopodob-
nie w pierwszą rocznicę „zwy-
cięskiego” Drang nach Osten, 
wykonano pamiątkę tak cha-
rakterystyczną dla ducha ów-
czesnych Niemiec.”

Na początku 1993 r. Sta-
nisław Sprawka, Strażnik 
Ochrony Przyrody, podjął 
starania w kierunku uzna-
nia głazu za pomnik przyro-
dy, niezależnie od funkcji 
jaką obecnie pełni. Opra-
cowana dokumentacja i 
wniosek do Wojewódzkie-
go Konserwatora Przyrody 
w Lublinie zostały złożone 
w 1994 r. Decyzją Wojewo-
dy Lubelskiego kamień na-
rzutowy usytuowany w par-
ku przy ulicy Sikorskiego w 
dzielnicy fabrycznej, uzna-
ny został pomnikiem przy-
rody i jest chroniony pra-
wem.

Mirosław Sznajder
Autor jest lokalnym dzien-

nikarzem i regionalistą. Jego 
artykuły o historii Kraśnika 
można przeczytać na blogu 
www.krasnikfabryczny.word-
press.com 

 �na zdjęciu odsłonięcie poknika w 1964 roku. foto z archiwum „Życia KFWM”.
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Rok 2019 będzie stał 
pod znakiem licznych 
inwestycji. Zwłaszcza 
dotyczących miejskiej 
infrastruktury. 
To dobry początek 
kadencji dla nowego 
burmistrza…

W grudniu ub.r. Rada 
Miasta uchwaliła budżet 
na 2019 rok będący w du-
żej mierze efektem prac 
podjętych w poprzedniej 
kadencji. Ten plan finan-
sowy dla Kraśnika jest więc 
budżetem kontynuacji. Ma 
on swoje mocne i słabe 
strony. Staraliśmy się pod 
koniec roku, już po wybo-
rach, wprowadzić do nie-
go pewne zmiany, które te 
dobre aspekty wzmacnia-
ją. Przykładem są chociaż-
by środki na budżet oby-
watelski. Jestem zwolenni-
kiem szerokiej współpracy 
społecznej. Uważam, że po-
winniśmy uwzględniać głos 
opinii publicznej i wnioski 
formułowane przez miesz-
kańców.
Które z zadań 
inwestycyjnych uważa 
pan za najważniejsze?

Wydatki inwestycyjne 
zaplanowane na ten rok to 
ponad 34 mln zł, a więc cał-
kiem sporo. Ważne jest to, 
że duża część tych wydat-
ków będzie możliwa dzię-
ki środkom zewnętrznym.  
Wymienię tu m.in. mo-
dernizację krytej pływalni 
MOSiR, która potrwa do 
2020 r. Będzie ona ozna-
czała konieczność zamknię-
cia obu pływalni i wyłącze-
nia ich z użytkowania, ale 
innej możliwości, ze wzglę-
dów technologicznych, nie 
ma. Ten obiekt wymaga 
gruntownej renowacji, aby 
mógł potem przez wiele lat 
służyć mieszkańcom.   
Kontynuowany będzie 
także projekt odnowy 
zieleni w mieście. 

W tym roku będą to tere-
ny wokół amfiteatru, skwe-
ry przy kościele św. Du-
cha i dworcu PKP, ulice w 
obu dzielnicach oraz – rów-
nież w ramach tego projek-

Od pracowników oczekuję 
pracowitości i sumienności 
– mówi burmistrz Wojciech Wilk

  ROZMOWA  

tu - budowa miasteczka ro-
werowego wokół stadionu 
„Tęczy”. Same obiekty spor-
towe też zostaną przebudo-
wane i rozbudowane dzię-
ki dofinansowaniu z mini-
sterstwa sportu i turystyki. 

Dalej prowadzimy 
przedsięwzięcie Nowa 
Energia dla Kraśnika, czy-
li montaż instalacji solar-
nych i fotowoltaicznych.
Głównym zadaniem 
inwestycyjnym 
w najbliższych latach 
będzie Rewitalizacja 
Miasta Kraśnik. 

To projekt, który zo-
stał opracowany dwa lata 
temu, za rządów moje-
go poprzednika i wzbudza 
emocje wśród mieszkań-
ców, podobnie zresztą jak 
tzw. projekt zieleniowy. 
Wiele osób ma wątpliwo-
ści w sprawie rewitalizacji. 
Zwłaszcza w odniesieniu 
do modernizacji rynku. Po 
objęciu urzędu stanąłem 
przed wyborem: albo rezy-
gnujemy z dofinansowania 
w wysokości 11 mln zł i nie 
robimy nic albo podejmu-
jemy się realizacji projek-
tu, dzięki czemu uda nam 
się np. odrestaurować za-
bytkową kamienice na ul. 
Kościuszki 26, której nowa 
funkcjonalność nada starej 
części miasta zupełnie inną 
dynamikę. Przypomnę, że 
o tym właśnie mieszkań-
cy starej dzielnicy mówili 
od lat – że ta część miasta 
umiera, że nic się tam nie 
dzieje. To się za dwa lata 
zmieni.
Czy założenia tego 
projektu mogą ulec 
zmianom?

W niewielkim stopniu 
mogą i w takim zakresie, 
w jakim będzie to możli-
we, będziemy pewne ele-
menty zmieniać, kierując 
się opiniami mieszkańców. 
Musimy jednak pamiętać, 
że to projekt, który otrzy-
mał dofinansowanie unij-
ne. Środki zostały przyzna-
ne na konkretne cele i pole 
manewru jest ograniczone.

Realizacja programu 
wyborczego i zadań 
związanych z budżetem 
wymaga odpowiedniego 
zespołu.

Od wszystkich zatrud-
nionych w magistracie 

oczekuję pracowitości i su-
mienności. Sympatie i po-
glądy politycznych powin-
ni zostawić w domu. Samo-
rząd to nie miejsce na poli-
tykowanie. Moje i kraśni-
czan oczekiwania sprowa-
dzają się do prostej zasady: 

najważniejsza jest dobrze 
wykonana praca i jeszcze 
raz praca.

Rozmawiał 
Daniel Niedziałek

           
   

NAJWAŻNIEJSZE INWESTYCJE MIEJSKIE W 2019 R.
Wydatki na inwestycje zaplanowane w tegorocznym budżecie miasta wynoszą 

34 303 361 zł.

• Rewitalizacja Miasta Kraśnik – rondo ul. Mostowa, rynek starego miasta, zabytkowa ka-
mienica ul. Kościuszki 26. Całkowity koszt to 18 mln zł. Końcowy termin realizacji – ko-
niec 2020 roku

• Modernizacja krytej pływalni MOSiR – pierwszy etap w roku 2019  – 6 777 816 zł 

• Odnowa terenów zielonych w mieście – tereny wokół amfiteatru, skwery przy koście-
le św. Ducha i dworcu PKP, ulice Słowackiego, Wyszyńskiego, Kopernika, Koszarowa/
Mieszka I, al. Tysiąclecia – 5 016 750 zł

• Nowa Energia dla Kraśnika – instalacje solarne (265 instalacji) i fotowoltaiczne (110 in-
stalacji)  – 4 702 369 zł

• Modernizacja oświetlenia ulicznego – wymiana 1148 opraw oświetleniowych 
                                                                                                                 – 3 542  231 zł

• Budowa i przebudowa obiektów sportowych – stadion „Tęczy” (m.in. budynek gospo-
darczy, szatnie) – 1 788 000 zł

• Budowa ul. Kwiatkowickiej – czwarty etap – 1 378 000 zł

• Rewitalizacja zieleni wokół stadionu „Tęczy” – budowa miasteczka rowerowego 
                                                                                                                        – 900 000 zł 

• Oddymianie klatek schodowych w Przedszkolu nr 2 i ZPO nr 1 – bezpieczeństwo 
uczniów, rodziców i nauczycieli – 700 000 zł

• Utworzenie Klubu „Senior+” – budynek na al. Tysiąclecia – 100 000 zł

• Budowa otwartej strefy aktywności – siłownia napowietrzna dla dzieci przy SP nr 6 
                                                                                                                      – 54 750 zł



str. 8 ŻYCIE KraśnIKa Nr 1 (76) styczeń 2019



str. 9 ŻYCIE KraśnIKa Nr 1 (76) styczeń 2019



str. 10 ŻYCIE KraśnIKa Nr 1 (76) styczeń 2019



str. 11 ŻYCIE KraśnIKa Nr 1 (76) styczeń 2019

21 stycznia odbyły się konsultacje społeczne 
związane z nowym rozkładem jazdy MPK. W spo-
tkaniach, zorganizowanych w obu dzielnicach 
miasta, uczestniczyło 40 mieszkańców oraz: wice-
burmistrz Piotr Janczarek, prezes MPK Grzegorz 
Mazurek oraz Maksym Bratko z Urzędu Miasta 
Kraśnik. Konsultacje były okazją do przedstawie-
nia projektu nowego rozkładu jazdy MPK, który 
w życie wejdzie z początkiem marca. Aby uniknąć 
zbędnych korekt i wysłuchać głosu pasażerów, 
MPK zebrało wszystkie wnioski od przybyłych 
osób – zostaną one w miarę możliwości uwzględ-
nione w projekcie nowego rozkładu. Mieszkań-
cy,  którzy w spotkaniach nie mogli uczestniczyć, 
również mogą zgłaszać swoje uwagi i pomysły – 
do dnia 10.02.2019 na adres e-mail: mbratko@
krasnik.eu, biuro@mpk-krasnik.pl oraz pod nr.  
tel. 81 825 15 20 i 663 490 001: - Współdecydowa-
nie o kształcie usług publicznych, z których korzysta-
ją wszyscy mieszkańcy, powinno odbywać się w miarę 
możliwości z ich udziałem, Temu właśnie służyć mia-
ły przeprowadzone konsultacje – podkreśla wicebur-
mistrz Piotr Janczarek.   

Wnioski mieszkańców po konsultacjach spo-
łecznych, m.in.: 
1. Jeden dodatkowy kurs w nocy z piątku na so-
botę i z soboty na niedzielę
2. Skomunikowanie kursu linii 9 z godz. 6:10 i li-
nii 2 z godz. 6:15 na ul. Narutowicza 
3. Poprowadzenie kursu godz. 8:05 bez zajazdu 
na ul. Armii Krajowej
4. Brak boczków osłaniających przed wiatrem – 
wiata na przystanku Osiedle Piaski 01 
5. Poprowadzenie 2 dodatkowych kursów przez 
Pasiekę i ul. Janowską w dniu roboczym
6. Poprowadzenie kursu linii 9 o godz. 15:10 
przez Pasiekę
7. Utworzenie kursów linii 9 przez Pasiekę w so-
boty i niedziele
8. Lepsze dopasowanie kursów do godzin mszy 
na ul. św. Faustyny
9. Jeden kurs między 17:00-18:00 przez ul. Piaskową 
10. Utworzenie przystanków przy Szpitalu Powiatowym
11. Utworzenie przystanków bliżej kościoła WNMP
12. Utworzenie przystanków bliżej Cmentarza 
Parafialnego 
13. Kursy linii 8 przez Pasiekę zaplanować o 
godz.: 11:28 z Cegielnianej, 10:15 i 14:12 z Ra-
cławickiej
14. Kurs 14:40 z Racławickiej linia 7 przez ul. Ar-
mii Krajowej 
15. 3-4 minuty szybszy odjazd z dworca około 
godz. 5:00 
16. Utworzenie przystanków na ul. Przemysłowej 
dla wyjeżdżających i zjeżdżających do zajezdni au-
tobusów
17. Kontrole przewoźników prywatnych 
18. Plany linii na przystankach
19. Większa czcionka rozkładów jazdy
20. Ulotki z rozkładami 
21. Wiaty na ul. Lubelskiej, przystanek ZDZ 
22. Poprowadzenie niedzielnej linii „kościelnej” 
przez ul. Budzyńską i Świerkową 
23. Poprowadzenie trasy linii 8 przez ul. Wy-
spiańskiego
24. Kursy wakacyjne nad Zalew Kraśnicki 
25. Przystanki na żądanie 
26. Łagodniejsze ruszania i hamowania kierowców 
27. Tańsze bilety dla seniorów od 70. roku życia. 

Konsultacje 
ws. rozkładów 
jazdy MPK
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Składy komisji rady Miasta Kraśnik nowej kadencji
Komisja Budżetu i Finansów

1. Paweł Kurek - Przewodniczący
2. Jerzy Misiak - Wiceprzewodniczący
3. Zbigniew Marcinkowski
4. Krzysztof Ślusarz
5. Kazimierz Choma
6. Jarosław Jamróz
7. Iwona Włodarczyk

Komisja rozwoju Miasta  
i Planowania Przestrzennego

1. Tomasz Saj - Przewodniczący
2. Zbigniew Bartysiak – Wiceprzewodniczący
3. Kazimierz Choma
4. Krzysztof Ślusarz
5. Marian Tracz

Komisja Inwestycji, Przedsiębiorczości 
i Promocji Miasta

1. Zbigniew Marcinkowski – Przewodniczący
2. Tomasz Saj – Wiceprzewodniczący
3. Jan Albiniak
4. Wioletta Kudła
5. Krzysztof Latosiewicz
6. Agnieszka Lenart
7. Angelika Marcinkowska
8. Jacek Michalczyk
9. Marian Tracz

Komisja Zdrowia, rodziny, Pomocy 
Społecznej i Porządku Publicznego

1. Angelika Marcinkowska – Przewodnicząca
2. Wioletta Kudła – Wiceprzewodnicząca
3. Agnieszka Lis
4. Jacek Michalczyk
5. Iwona Włodarczyk 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji
1. Agnieszka Lis – Przewodnicząca
2. Jan Albiniak
3. Angelika Marcinkowska
4. Jacek Michalczyk
5. Jerzy Misiak

Komisja Statutowa
1. Krzysztof Ślusarz – Przewodniczący
2. Jan Albiniak
3. Kazimierz Choma
4. Jarosław Jamróz
5. Zbigniew Marcinkowski

Komisja Gospodarki Komunalnej 
i Ochrony środowiska

1. Krzysztof Latosiewicz – Przewodniczący
2. Marian Tracz – Wiceprzewodniczący
3. Paweł Kurek
4. Wioletta Kudła
5. Marzena Pomykalska 

Komisja Kultury, Sportu  
i Dialogu Społecznego

1. Zbigniew Bartysiak - Przewodniczący
2. Jacek Michalczyk - Wiceprzewodniczący
3. Krzysztof Latosiewicz
4. Tomasz Saj
5. Krzysztof Ślusarz
6. Marzena Pomykalska

Komisja Oświaty i Wychowania
1. Jerzy Misiak – Przewodniczący
2. Krzysztof Ślusarz – Wiceprzewodniczący
3. Paweł Kurek
4. Agnieszka Lenart
5. Agnieszka Lis
6. Marzena Pomykalska

Komisja rewizyjna
1. Jarosław Jamróz – Przewodniczący
2. Zbigniew Bartysiak
3. Paweł Kurek
4. Krzysztof Latosiewicz
5. Agnieszka Lenart
6. Jerzy Misiak
7. Iwona Włodarczyk

Po 9 latach przerwy Kra-
śnickie Towarzystwo Regio-
nalne wydało nowy numer 
"Regionalisty". Z tej okazji 
zorganizowano promocję 
czasopisma, któremu to-
warzyszył unikatowy pokaz 
dwóch historycznych fil-
mów dotyczących Kraśni-
ka Fabrycznego oraz ów-
czesnej Kraśnickiej Fabry-
ki Wyrobów Metalowych. 
Spotkanie zorganizowane 
17 stycznia przez KTR cie-
szyło się dużym zaintereso-
waniem mieszkańców. Do 
sali kinowej CKiP przyszli 
zarówno starsi mieszkańcy 
pamiętający pierwsze lata 
Kraśnika Fabrycznego, jak 
i młodzi pasjonaci lokalnej 
historii.   

Równo po 55 latach 
kraśniczanie obejrzeli film 
"Operacja Kamień". Jego 
autorem był Władysław 
Muszyński, fotograf i fil-
mowiec związany z Kraśni-
kiem Fabrycznym i fabry-
ką. Film pokazuje transport 
37-tonowego głazu, który 
stał się podstawą do stwo-
rzenia w parku przy obec-
nej ul. Sikorskiego pomni-
ka ofiar II wojny światowej.

Drugi film - "Jak powsta-
je łożysko" - to także dzieło 
Władysława Muszyńskie-
go oraz Zbigniewa Wyrost-
ka, który przez długie lata 
był pracownikiem fabry-
ki, znanym głównie z pracy 
w fabrycznej gazecie. Pier-
wotnie fabryka chciała zle-

Kraśnik na starych filmach

cić produkcję filmu profe-
sjonalnej wytwórni, jednak 
koszty były zbyt duże. Tego 
zadania podjęli się pracow-
nicy fabryki - filmowi pasjo-
naci, których skupiał Ama-
torski Klub Filmowy "Efel-

ka". Oprócz dwóch już wy-
mienionych przy filmie, któ-
ry powstał w ciągu trzech ty-
godni na taśmie 16 mm, 
pracowali jeszcze: Jacek Mu-
szyński (operator), Wacław 
Zieliński (odpowiedzialny 

za światła), Stanisław Wój-
towicz i Jan Zieliński (odpo-
wiedzialni za dźwięk). 

Filmy, które przez wiele 
lat przeleżały w archiwum 
FŁT Kraśnik S.A., zostały 
przez kilku członków i sym-
patyków KTR zdigitalizowa-
ne, czyli przeniesione z ta-
śmy filmowej na nośnik cy-
frowy i dzięki temu można 
je dziś ponownie oglądać.

Współorganizatorami 
tego wydarzenia byli: Cen-
trum Kultury i Promocji, 
Archiwum Państwowe w 
Lublinie Oddział w Kra-
śniku, Miasto Kraśnik oraz 
FŁT Kraśnik S.A., która w 
tym roku obchodzić będzie 
rocznicę wyprodukowania 
pierwszego łożyska.

Łukasz Lisek będzie 
wkrótce inżynierem 
i zawodowym 
marynarzem z dyplomem 
oficera wachtowego. 
Zanim jednak ukończy 
Uniwersytet Morski w 
Gdyni, bierze udział 
w rejsach, dzięki 
którym zdobywa cenne 
doświadczenie.

Niedawno wziął udział 
w rejsie Daru Młodzieży 
dokoła Ziemi w setną rocz-
nicę odzyskania Niepodle-
głości przez Polskę.

Łukasz na stałe miesz-
ka w Kraśniku i skończy w 
tym roku 24 lata. Był jedną 
z 400 osób, które uczestni-
czyły w konkursie minister-
stwa gospodarki morskiej 
z okazji stulecia odzyska-
nia Niepodległości. Dzięki 

bardzo dobrym wynikom 
na teście, został zakwalifi-
kowany do udziału w rejsie 
dokoła świata i w ciągu 4 ty-
godni przepłynął Pacyfik - z 
Osaki w Japonii do Kalifor-
nii: - Płynęliśmy bez zawija-
nia do portów – opowiada 
Łukasz. – Wiatr nam sprzy-
jał i korzystaliśmy przede 
wszystkim z napędu żaglo-
wego. Chociaż zdarzały się 
sztormy. Podczas jednego 

huraganu byliśmy na po-
kładzie, gdy siła wiatru wy-
nosiła 12 w skali Beaufor-
ta, potężne fale zalewały 
pokład, a widoczność była 
bardzo ograniczona. Oczy-
wiście byliśmy zabezpiecze-
ni, ale to niesamowite prze-
życie, podobnie jak pra-
ca na rejach na wysokości 
49,5 metrów. W takich sy-
tuacjach na lęk wysoko-
ści nikt nie może sobie po-

zwolić. Zdarzały się też sytu-
acje, gdy trzeba było klaro-
wać żagle nocą podczas rzę-
sistych deszczów.   

Dla młodego kraśnicza-
nina był to pierwszy oce-
aniczny rejs. Wcześniej 
uczestniczył m.in. w rega-
tach w pobliżu Norwegii, 
Danii i Niemiec. Pod ko-
niec stycznia, podobnie jak 
inni uczestnicy Rejsu Nie-
podległości, wziął udział w 
spotkaniu z Franciszkiem 
podczas Światowych Dni 
Młodzieży w Panamie. 

Kraśniczanin przepłynął Pacyfik
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Pierwsza w nowym 
roku, a czterdziesta 
trzecia w historii cyklu 
„Bardograjka”  
już wkrótce.  23 lutego 
w kameralnej Galerii 
Trójka wystąpi Marcin 
Skrzypczak. 

Pochodzący ze Starogar-
du Gdańskiego pieśniarz, 
kompozytor, gitarzysta i 
autor tekstów był już przed 
laty bohaterem Bardograj-
ki, ale wtedy scenę dzielił 
z przyjaciółmi po piórze i 

gitarze: Łukaszem Majew-
skim i Jackiem Kadisem. 
Tym razem wieczór należeć 
będzie tylko do niego.

Marcin efektownie gra i 
bardzo dobrze śpiewa. Jak 
pisze Jan Kondrak, „głos 
jego jest łatwo rozpozna-
walny, masywny, gęsty, sze-
rokopasmowy, z lekkim 
skrzypieniem na konturze 
(…) i o mocy tuningowane-
go harleya”. W swoim re-
pertuarze bard z Pomorza 
posiada wiersze współcze-
snych poetów, m. in. Ewy 
Lipskiej, Adama Ochwa-

Bardograjka  
z Marcinem 
Skrzypczakiem

Centrum Kultury i Pro-
mocji od 7 listopada ubie-
głego roku szczyci się go-
dłem „Jazzowego Domu 
Kultury”, przyznawanym 
instytucjom promującym 
twórczość rodzimych mu-
zyków jazzowych. Kraśnic-
ki przybytek kultury wpi-
sał się w to grono z chwi-
lą przystąpienia do pro-
gramu Polski Jazz 360°. 
Ten unikatowy, edukacyj-
no – koncertowy program, 
firmowany przez Funda-
cję Polski Jazz i dofinanso-
wany przez Ministerstwo 
Kultury i Dziedzictwa Na-
rodowego, ma na celu oba-
lenie stereotypu, że jazz to 
muzyka niszowa, trudna w 
odbiorze i nieprzystępna. 
Autorzy programu czynią 
to za pośrednictwem in-
stytucji kultury takich jak 
CKiP, zapraszając publicz-
ność do uczestnictwa w wy-
darzeniach artystycznych 
najwyższej próby i przybli-
żając odbiorcom to, co ak-
tualne w polskiej muzyce 
jazzowej, cieszącej się uzna-
niem i szacunkiem na mię-
dzynarodowej arenie. Swo-
ją twórczość, bardzo różno-
rodną  pod względem sty-
listyki, prezentują artyści 
nagradzani na festiwalach 
i konkursach jazzowych 
oraz gwiazdy światowe-
go formatu. Reprezentu-
jąc przeróżne nurty i tren-
dy, pokazują oni cały prze-

krój tak bogatego, skutecz-
nie opierającego się pró-
bom zdefiniowania gatun-
ku.  

Polski jazz w ubiegłym 
roku rozbrzmiewał w mu-
rach CKiP wielokrotnie. 
Publiczność miała okazję 
usłyszeć standardy i pre-
miery, utwory wokalne i 
instrumentalne, inspiro-
wane klasyką, folklorem 
i tym, co komu w duszy 
gra. Coraz liczniej przyby-
wający na koncerty słucha-
cze delektowali się delikat-
nym, lirycznym jazzem „ko-
biecym” i mocnym, wyra-
zistym „męskim”. 6 maja 
2018 r. gościliśmy Jerzy Ma-
łek Quintet, 14 październi-

ka Olgę Boczar Music Es-
sence, 7 listopada Trio Pa-
trycjusza Gruszeckiego, a 
6 grudnia Kari Sal. Lide-
rom towarzyszyli wytrawni 
instrumentaliści, nazwiska 
znane w branży od lat. Kari 
Sal przywiozła do Kraśnika 
piękną „niespodziankę” – z 
jej zespołem gościnnie wy-
stąpił Adam Bałdych, je-
den z najlepszych skrzyp-
ków jazzowych świata.  

W 2019 r. CKiP konty-
nuuje dzieło „ujazzowania” 
ziemi kraśnickiej. 20 stycz-
nia odbył się koncert ze-
społu Skicki-Skiuk poprze-
dzony minirecitalem peł-
nego wdzięku duetu Maja 
Szlagowska (pianino) i 

Anna Szlagowska (wokal). 
Młode, obiecujące artyst-
ki zaprezentowały materiał 
inspirowany muzyką ludo-
wą. Niewiele starsi, prze-
pełnieni energią  panowie 
z kwartetu Skicki-Skiuk za-
grali utwory ze swojej de-
biutanckiej płyty "Chraru-
mimia”, w nagrywaniu któ-
rej wziął udział także sam 
Leszek Możdżer. Na bis wy-

CKiP, Czyli Jazzowy 
DoM Kultury

brzmiał przebój Pata Me-
theny, jednego z najwięk-
szych współczesnych mi-
strzów gitary.

Przerwa w cyklu Polski 
Jazz 360° nie będzie dłu-
ga. Już 11 lutego (ponie-
działek) o godzinie 19.00 w 
CKiP wystąpi Mateusz Ga-
węda Trio. Za entuzjastycz-
nie przyjęty debiutancki 
album “Overnight Tales” 
grupę nominowano do na-
grody Fryderyki 2017. Na 
uznanie szerszej, w tym kra-
śnickiej publiczności, ocze-
kuje już premierowa płyta 
“Falstart”. I tym razem bę-
dzie niebanalnie – piani-
sta i kompozytor Mateusz 
Gawęda lubi zdecydowane 
brzmienia i chętnie odwo-
łuje się do różnorodnych 
wpływów muzycznych i ga-
tunków, a towarzyszący mu 
kontrabasista Alan Wy-
kpisz i perkusista Grzegorz 
Pałka z racji swego kunsztu 
współpracują z najciekaw-
szymi muzykami krajowej 
sceny.

Zapraszamy serdecznie 
na kolejną odsłonę pol-
skiego jazzu w Kraśniku. 
Bilety w cenie 20 zł do na-
bycia w sekretariacie CKiP, 
kasie Kina „Metalowiec” i 
na EKOBILET. 

nowskiego, Janusza Stani-
sława Pasierba, Zbigniewa 
Joachimiaka, a także wła-
sne, z wrażliwością i kom-
petencjami filologa pisane 
teksty. Jego debiutancki al-
bum pt. „Zmyślony” Miro-
sław Czyżykiewicz nazwał 
płytą odważną i bezkom-
promisową. W branży śpie-
wających poetów, mimo 
młodego wieku, Marcin 
Skrzypczak od początku 
uznawany jest za twórcę 
wyjątkowo dojrzałego. 

CKiP jak zawsze radzi, 
by nie polegać na cudzych, 
nawet tak znakomitych 
opiniach i Marcina usły-
szeć na własne uszy, a tak-
że na własne oczy zobaczyć. 
Zapraszamy najserdeczniej                  
23 lutego (sobota) o godzi-
nie 18.00. Wstęp wolny!

 � Polski jazz w ubiegłym roku rozbrzmiewał w murach CKiP wielokrotnie.

W dniach 7 – 11 
stycznia 2019 r. 
Przedszkole Miejskie 
nr 4 w Kraśniku 
odwiedzili wolontariusze 
z Indonezji i Peru 
reprezentujący 
organizację studencką 
aIESEC. 

Spotkanie było okazją 
do otwarcia najmłodszych 
kraśniczan na inne kultury 
oraz praktycznej nauki ję-
zyka angielskiego. Goście 
szybko zyskali sympatię u 
dzieci. Prowadzili w każ-
dym z oddziałów warszta-
ty międzykulturowe. Opo-
wiadali o swoich krajach, 

pokazywali zdjęcia charak-
terystycznych zwierząt, któ-
re można spotkać w Indo-
nezji i Peru. Przedszkolaki 
miały również okazję po-
znać nowe gry i zabawy, a 
podczas warsztatów pla-
stycznych mogły nauczyć 
się, że bez względu na po-
chodzenie – wszyscy jeste-
śmy równi. 

Czas spędzony z wolon-
tariuszami był dla wszyst-
kich okazją do poznania 
nowych kultur, nauki języ-
ka, ale przede wszystkim do 
zawarcia nowych przyjaźni 
i dobrej zabawy. 

wolontariuSze  
z inDonezJi  
i Peru  
w PrzeDSzKolu nr 4
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19 stycznia odbył się 
II Dekanalny Festiwal 
Kolęd i Pastorałek 
„Kolęda w rodzinie” 
zorganizowany przez 
parafię pw. WnMP 
oraz Publiczną 
Szkołę Podstawową 
nr 2. W niedzielnym 
koncercie wzięło udział 
kilkadziesiąt osób, 
zarówno dzieci,  
jak i dorosłych. 

Koordynatorami przed-
sięwzięcia byli:  Anna 
Bartnik - wychowawczyni 
w świetlicy PSP nr 2 w Kra-
śniku i ks. Kamil Jóźwiak. 
Nagrody ufundowane zo-
stały przez  Burmistrza 
Miasta Kraśnik, który ob-
jął także festiwal honoro-
wym patronatem. Za spra-
wą pięknie śpiewanych ko-
lęd i pastorałek publicz-
ność mogła znowu poczuć 
magię Świąt Bożego Naro-
dzenia. 

Nagrody wręczyli uczest-
nikom organizatorzy i za-
proszeni goście: ks. dziekan 
Jerzy Zamorski, Krzysztof 
Babisz, kierownik Wydzia-
łu Edukacji Urzędu Miasta 
Kraśnik oraz Iwona Mar-
goła, dyrektor SP nr 2.

W festiwalu uczestniczy-
ło kilkadziesiąt osób, pre-
zentując oryginalne i cie-
kawe wykonanie tradycyj-
nych kolęd i pastorałek, 
które zebrani za każdym ra-
zem nagradzali gromkimi 
brawami. Blisko godzinne 
kolędowanie szybko upły-
nęło słuchaczom, którzy z 
zachwytem słuchali kolej-
nych utworów, urozma-
iconych grą na flecie, pia-
ninie, gitarze i instrumen-
tach perkusyjnych.

Celem festiwalu było 
podtrzymywanie tradycji 
śpiewania kolęd i pastora-
łek oraz możliwość zapre-
zentowania przez najmłod-
szych swoich umiejętności 
i zdolności wokalnych.

Rodzinne 
kolędowanie

21 i 22 stycznia to co 
roku jedne z najważniej-
szych dni dla babć i dziad-
ków oraz oczywiście ich 
wnucząt. W tych dniach 
dzieci mają szczególną oka-
zję, by podziękować im za 
miłość i ciepło, którymi 
są obdarzane oraz opiekę 
i wspólną zabawę. Dzieci z 
Przedszkola Miejskiego nr 
5 zrobiły to przygotowując 
przedstawienie jasełkowe.

Sala Osiedlowego 
Domu Kultury Spółdzielni 
Mieszkaniowej „Pomoc”, 
gdzie przedstawienie odby-
ło się we wtorek 22 stycz-
nia, wypełniła się po brze-
gi. Młodzi aktorzy wyśmie-
nicie wypadli w bożonaro-
dzeniowej opowieści, za co 

JasełKa od przedszKolaKów 
na dzIeń BaBcI I dzIadKa

zasłużenie nagrodzeni zo-
stali ogromnymi brawami i 
słodyczami.

Nie zabrakło też życzeń 
i upominków dla babć i 
dziadków. Do tych skła-
danych przez dzieci przy-

łączyli się dyrektor przed-
szkola Barbara Jachymek i 
kierownik Referatu Spraw 
Społecznych z kraśnickie-
go Urzędu Miasta Michał 
zimowski.

Burmistrz Wojciech Wilk 
oraz prezesi Spółdzielni 
Mieszkaniowej „Pomoc” 
podpisali porozumienie 
o współpracy w sprawie 
wspólnej organizacji 
zajęć edukacyjnych dla 
dzieci i młodzieży oraz 
spotkań seniorów  
z terenu miasta.

Miejsce realizacji zadań 
zawartych w porozumieniu 
to Osiedlowy Dom Kultury 
SM „Pomoc” w Koszarach, 
a zajęcia prowadzone będą 
przez instruktorów CKiP  
oraz MOSiR. Współpraca 
została zawarta na okres 5 
miesięcy, ale jeśli obie stro-
ny, a przede wszystkim sami 
mieszkańcy uznają, że jest 
warta kontynuowania - zo-
stanie przedłużona.

- Chcemy wesprzeć lokalną 
społeczność, zwłaszcza dzieci 

i seniorów z naszych osiedli 
oraz zapewnić im nie tylko 
dogodne miejsce spotkań, ale 
także wspólnie organizować 
zajęcia kulturalne oraz rekre-
acyjne – podkreśla piotr 
Szumny, prezes spółdziel-
ni. - ODK to jedyny ośrodek 
kultury w starej części mia-
sta i zależy nam, aby rozwijać 

Miasto i Spółdzielnia „Pomoc” 
będą współpracować

jego ofertę z myślą o jak naj-
większej grupie mieszkańców. 

Wkrótce opracowany 
zostanie szczegółowy har-
monogram spotkań i zajęć. 
Inicjatorem nawiązania 
współpracy był burmistrz 
miasta oraz zarząd spół-
dzielni.

 �Od lewej: Piotr Hacia, Piotr Szumny i Wojciech Wilk.

Uczniowski Klub Spor-
towy Biało-Czarni Kra-
śnik zaprasza na Trio Ba-
sket, koszykarski turniej 
pod patronatem Burmi-
strza Miasta Kraśnik, który 
odbędzie się 16.02.2019 
r. w hali sportowej PSP 
Nr 2 w Kraśniku. Zawody 
rozpoczną się o  godzinie 
10:00, zapisy od godziny 
9.30 w trzech kategoriach 
wiekowych:  2001 i starsi, 
2002 – 2005,  2006 i młod-
si.

Trio Basket ma wejść 
na stałe do kalendarza im-
prez sportowych w naszym 
mieście w czasie ferii zimo-
wych: - Nie zamykamy się 
tylko na dzieci, chcemy, by 
w tej imprezie uczestniczyły 
również starsze osoby, byli 
zawodnicy, pasjonaci ko-
szykówki – wyjaśnia Paweł 
Biskup, prezes UKS Biało-
Czarni. 

Turniej ma  na celu pro-
mować koszykówkę, zdro-
wy styl życia, zachęcać 

wszystkich do uprawiania 
sportu, aktywnego spędza-
nia czasu wolnego. Obiek-
ty sportowe przy PSP nr 2 
będą główną areną zmagań 
koszykarskich, na sześciu 
boiskach rozegrane zosta-
ną mecze we wszystkich ka-
tegoriach wiekowych. Trzy 
najlepsze zespoły otrzymają 
puchary, a każdy z uczestni-
ków oprócz dyplomów do-
stanie również ulotki i in-
formacje na temat rozwią-
zywania problemów alko-

holowych i przeciwdziała-
nia narkomanii. 

Impreza ta nie była-
by możliwa bez wsparcia 
Miejskiego Ośrodka Po-
mocy Społecznej w Kraśni-
ku i programu współfinan-

Cenna propozycja na zimowe ferie

ZdRowa Zabawa 
Pod koSzeM

sowania środowiskowych 
programów edukacyjno – 
profilaktycznych, integra-
cyjnych i sportowo – rekre-
acyjnych z elementami pro-
filaktyki.

 �nagrody najmłodszym kolędnikom wręcza kierownik 
Krzysztof Babisz.
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RepRezentant polski 
Damian SzymańSki  
w  Rosyjskiej pRemieR lidze! 
Kraśniczanin Damian 
Szymański podpisał 
kontrakt  z akhmatem 
Grozny. Wychowanek 
MUKS Kraśnik od rundy 
wiosennej wybiegnie na 
boiska rosyjskiej Premier 
Ligi!  

Damian do tej pory wy-
stępował na boiskach Eks-
traklasy. Dwudziestotrzy-
letni pomocnik  w swo-
im sportowym cv może 
pochwalić się grą m.in. w 
GKS Bełchatów, Jagiello-
nii Białystok, a od  2017 
roku w Wiśle Płock. Wy-
chowanek trenera Kon-
rada Szmyrgały (MUKS 
KRAŚNIK) ma na koncie 
84 mecze w polskiej Ekstra-
klasie oraz 7 bramek. 

Rosyjski potentat z Gro-
znego, do którego trafił, 
ma duże aspiracje sporto-
we, ale obecnie zajmuje 
ósme miejsce w ligowej ta-
beli. 

- Ten transfer traktujemy 
jako nasz kolejny wielki suk-
ces. Gdy sprowadzaliśmy Szy-
mańskiego z Jagiellonii Biały-

stok w miejsce Piotra Wlazło 
ruch ten budził mnóstwo emo-
cji. Okazało się jednak, że to 
my mieliśmy rację. - Szycha 
został reprezentantem Pol-
ski, a dziś drugim najdrożej 
sprzedanym piłkarzem w hi-
storii Wisły. Trzymamy kciu-
ki za Damiana, dziękujemy 

za to, co dla nas zrobił i życzy-
my mu dalszego błyskotliwego 
rozwoju kariery - skomento-
wał prezes Wisły Płock Ja-
cek Kruszewski. Kontrakt 
Szymańskiego z Achma-
tem  Grozny obowiązywać 
będzie przez 4,5 roku.

Gospodarze bezkonkurencyjni 
podczas turnieju oldbojów

Bardzo cenną inicja-
tywą wykazali się byli pił-
karze Fabrycznego Klubu 
Sportowego Stal Kraśnik. 
Emerytowani sportowcy, 
w ramach obchodów 70-le-
cia klubu, byli organiza-
torem Halowego Turnie-
ju Piłki Nożnej Oldbojów 
o Puchar Burmistrza Mia-
sta Kraśnik. Impreza od-
była się  12 stycznia w Hali 
Sportowej im. Arkadiusza 
Gołasia w Kraśniku.

Podczas tego wyjątkowe-
go piłkarskiego święta kibi-
ce obejrzeli w akcji dwa ze-
społy Stali Kraśnik, Motor 
Lublin, Opolanin Opole 
Lubelskie, Brytek Team Ja-
nów Lubelski oraz KP Tar-
gówek Warszawa. 

Emocji nie brakowało. 
Zagrano systemem każdy z 
każdym. Bezkonkurencyj-
na i „mało gościnna” oka-
zała się tego dnia ekipa go-
spodarzy. Stal I Kraśnik 
zgromadziła największą 

liczbę punktów i mogła cie-
szyć się ze zwycięstwa! Dre-
am team Kraśnickiej Piłki 
40+ wystąpił w następują-
cym składzie: Marcin Bo-
żek, Andrzej Rybak, Ro-
man Piątek, Marek Kwia-
tek, Marcin Solis, Nor-
bert Rabaniuk i Włodzi-
mierz Bartoś. Puchary naj-
lepszym drużynom turnie-
ju wręczyli burmistrz Woj-

Trzykrotny medalista 
mistrzostw świata, 
dwukrotny mistrz Europy 
na krótkim basenie, 
olimpijczyk z Londynu 
oraz rio De Janeiro, 
Konrad Czerniak po raz 
czwarty zorganizował 
Ogólnopolskie Zawody 
Pływackie  dla dzieci  
i młodzieży.

Celem imprezy jest po-
pularyzacja dyscypliny oraz 
poszukiwanie  talentów 
wśród najmłodszych miło-
śników pływania. W zawo-
dach udział wzięło ponad 
400 pływaków z całej Pol-
ski, a  w tym 23-osobowa 
drużyna Fali Kraśnik.

Najwięcej emocji wy-
wołały wyścigi sztafeto-
we z udziałem trenerów.  
Fala Kraśnik  wystawiła 
tego dnia dwie w katego-
rii 12-13 lat.  Z  bardziej do-
świadczoną ekipą popłynął 
starszy trener, natomiast z 
12- latkami młodszy.  Ry-
walizacja sportowa bywa 
przewrotna, ponieważ wal-
ka o Puchar Konrada Czer-
niaka do ostatnich sekund 
toczyła się pomiędzy kra-

śnickimi ekipami. Mini-
malne zwycięstwo odniosła 
starsza drużyna w składzie: 
A. Wilk, Rafał Wójcik, B. 
Paszkowski, M. Machu-
lak oraz trener Grzegorz 
Mazurek pokonując zaled-
wie o 0,49 s. sztafetę w skła-
dzie: A. Wysocka, P. Bu-
coń, Wojciech Siekaczyń-
ski, G. Surowiec oraz tre-
ner Mariusz Kwietniew-
ski. Warto zaznaczyć, że po-
zostałe  ekipy wspierali nie-
dawni zawodnicy a obec-
nie trenerzy, w tym Kon-
rad Czerniak - trener wła-
snej Akademii. Fala Kra-
śnik wraca z dwoma Pucha-
rami Konrada Czerniaka, 
a trener Grzegorz Mazurek 
pozytywnie ocenił czwartą 
edycję imprezy.

- Nowością i ciekawostką 
przygotowaną przez organi-
zatorów były wyścigi sztafeto-
we 5x50m st. dowolnym skła-
dające się z dwóch dziewcząt, 
dwóch chłopców i trenera! 
Pokaz swego kunsztu dał też 
główny organizator, Konrad 
Czerniak. Popłynął 50 m st. 
motylkowym w znakomitym 
stylu i rewelacyjnym czasie 
wzbudzając aplauz młodych 
zawodników i kibiców - rela-
cjonuje trener Fali.

puchar konrada 
Czerniaka  
dla Fali kraśnik! 

ciech Wilk, wicestarosta 
kraśnicki Karol Rychlew-
ski oraz Prezes KP Targó-
wek Zbigniew Bucoń.  
Głównymi pomysłodaw-
cami oraz organizatorami 
turnieju byli: Cezary Łysa-
nowicz, Ryszard  Brzych-
cy oraz Stanisław Bijak. 
Serdecznie gratulujemy 
organizatorom świetnego 
sportowego wydarzenia.

 � Imprezę zorganizowali dawni piłkarze Stali wspierani m.in. 
przez władze miasta.

spacer  
po zdrowie 

W listopadzie ub.r. 
w Urzędzie Miasta Kra-
śnik odbyło się spotkanie 
z udziałem organizatorek 
ogólnopolskiej akcji „Spa-
cer po zdrowie - Zaproś 
swojego lekarza”. 

Lek.med. Anna Plu-
cik-Mrożek i Małgorzata 
Perl spotkały się z burmi-
strzem Wojciechem Wil-
kiem oraz koordynator-
kami projektu w Kraśni-
ku - lek.med. Joanną Pa-
trzylas i Moniką Wójto-
wicz-Plachą. Na spotkaniu 

na ręce burmistrza złożone 
zostały podziękowania dla 
władz miasta oraz pozosta-
łych firm i organizacji zaan-
gażowanych w projekt. 

Dwa miesiące wcześniej 
Kraśnik, jako jedno z dzie-
sięciu miast, po raz pierwszy 
wziął udział w tej imprezie re-
kracyjno-profilaktycznej. 160 
osób zameldowało się na me-
cie, pobijając Rekord Polski 
we wspólnym spacerowaniu! 
Impreza miała na celu pro-
mowanie aktywności rucho-
wej jako sposobu poprawy 
zdrowia i wydłużenia życia. 

We wrześniu 2019 r. pla-
nowana jest kolejna edycja 
tego wydarzenia. 
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